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Het proces 
Na de verkiezingen van 16 maart jl. heeft EENLokaal mij verzocht om het informatieproces in 
de gemeente Venlo te begeleiden. In overleg met EENLokaal heb ik vervolgens het proces 
uitgezet en de einddatum van de informatie gepland op 1 april.  
Helaas is dit vanwege mijn fysieke omstandigheden niet gelukt en is dit met een week 
verdaagd. Om vaart in het proces te houden heb ik de gespreksthema’s aan alle fracties 
toegestuurd om deze vervolgens in het 1e gesprek te bespreken. 
 
In week 13 heb ik met alle partijen een 1e informerend gesprek gevoerd. In deze gesprekken 
ben ik ingegaan op de duiding van de verkiezingsuitslag en de hoofdlijnen van het 
toekomstige beleid.  
 
Een van de zaken die mij opvielen is de raadsbrede, positieve grondhouding om in een goede 
samenwerking het beste voor de inwoners van de gemeente Venlo te kunnen gaan 
betekenen. Het besef dat een goed bestuur alleen tot stand kan komen op basis van 
oprechte dialoog wordt breed gedeeld.  
 
Op vrijdag 1 april heb ik alle partijen geïnformeerd over het verdere vervolg van het proces 
en heb ik een eerste selectie gemaakt om de 2e gesprekronde te kunnen starten. Daarbij heb 
ik mijn keuze gebaseerd op de volgende criteria:  
• Inhoudelijke aansluiting 
• Politiek-bestuurlijke ervaring 
 
Op basis van deze criteria zijn PVV, Forum voor Democratie, DENK en de fractie Oruç 
afgevallen. Wel wil ik deze partijen nogmaals hartelijk danken voor hun constructieve 
bijdrage. Later in dit verslag wil ik hier nog op terug komen. 
 
Vervolgens heb ik in week 14 de 2e ronde gesprekken met EENLokaal, CDA, PvdA, 
GroenLinks, D66, VSP en VVD gevoerd. Daarnaast heb ik de burgemeester en de algemeen 
directeur geïnformeerd over het verdere proces. 
 
In de 2e ronde heb ik vooral de verdieping gezocht in de hoofdlijnen van beleid; waar vinden 
we elkaar en wat zijn aandachtspunten in het verdere proces. Ook heb ik veel aandacht 
gehad voor het nieuw te vormen college. Waar liggen de voorkeuren, diversiteit, 
competenties en wat vooral ook belangrijk is, op welke wijze wil en kun je als team 
functioneren. 
 
Vandaag 8 april, heb ik alle partijen en gemeenteraadsleden geïnformeerd over de 
resultaten van de informatie ronde middels het toesturen van het verslag via de ‘dagmail’. 
De partijen die deel hebben genomen aan de 2e ronde zijn door mij persoonlijk 
geïnformeerd. 
 
 



 
Het advies 
Op basis van de 2 gesprekrondes kom ik tot de navolgende conclusies en advies; 
 

• Alle partijen vinden het van groot belang om het vertrouwen van de inwoners terug te 
winnen. Inzet op nieuwe vormen van participatie, gebaseerd op de eigenheid van de wijk 
of kern, en ‘doen wat je zegt en zeggen wat je doet’ zal hieraan bijdragen om het 
vertrouwen terug te winnen. Een mooi doel kan zijn om in 2026 een opkomstpercentage 
van minimaal 50% te gaan realiseren. 

• De financiële positie van Venlo is voor de komende 2 jaar sterk, mede door een stevige 
vinger aan de pols te houden bij uitgaven. Daarnaast is het van belang om een duidelijk 
onderscheid te maken tussen structurele en incidentele inkomsten en uitgaven.  
Dit betekent dat er in het tweede gedeelte van deze periode nog veel ongewis is en je 
moet hier op gaan voorsorteren. Als voorbeeld noem ik hierbij de nieuwe 
financieringssystematiek van het Rijk per 1-1-2026. Daarbij is het investeren in de 
organisatie een belangrijk item om uitvoeringskracht te geven aan de ambitie die past bij 
Venlo. Ik adviseer u dan ook om aan het begin van de formatie de financiële huishouding 
en de organisatieontwikkeling als eerste gespreksonderwerpen te agenderen.  

• Er is veel aandacht voor zorg, gezondheid, sport en gelijkheid; de sociale component van 
de samenleving. Belangrijk hierbij is het uitgangspunt ‘de menselijke maat’ Onderwijs, 
aanpak tweedeling, armoedebestrijding, laaggeletterdheid, zorg, veiligheid etc. 
verdienen meer aandacht en ik adviseer u om hier concreet afspraken over te maken. 

• Er is groot draagvlak om gezamenlijk en daadkrachtig zaken op te pakken om tot 
uitvoering te komen. Denk hierbij aan inwonersparticipatie of wijkgerichte aanpak. Ga in 
2022 hier concreet aan de slag, pak het laaghangende fruit en maak een concrete 
doorkijk naar de toekomst. 

• Wonen heeft meer aandacht nodig, er zitten veel plannen in de pijplijn, maar dat is naar 
buiten toe niet altijd helder. Kwesties als huisvesting van arbeidsmigranten, 
studentenhuisvesting, opvang van statushouders en recentelijk de Oekraïense 
vluchtelingen geven aan dat dit een complex beleidsterrein betreft. Gedifferentieerd en 
creatief bouwen, concrete prestatieafspraken en uitvoering geven aan de woonvisie zijn 
hierbij leidend. Mijn advies is om het woondossier bij één portefeuillehouder neer te 
leggen om daarmee handelingssnelheid te bevorderen.  

• Op korte termijn duidelijkheid verschaffen over beleid voor en financiering van 
gemeenschapsaccommodaties. 

• Op het gebied van sport adviseer ik om in een te vormen akkoord duidelijke uitspraken 
te doen over bv de nieuwbouw van het zwembad in Blerick en (top) sport. 

• Verduurzaming, vergroening en de energietransitie zijn volop in beeld. Het 
verduurzamen van gemeentelijke accommodaties en het ondersteunen van 
besparingsmaatregelen hebben bij veel partijen volop de aandacht.  
Ook het vergroenen van de binnenstad, dorpen en woonwijken kan bijdragen aan een 
beter woon- en leefklimaat. Inwonersinitiatieven voor de inrichting en onderhoud van de 
openbare ruimte worden gestimuleerd en worden samen met de gemeente uitgewerkt. 
Het instrument wijkbudget kan hierbij worden ingezet. 

• Pak, samen met ondernemers de plannen voor de binnenstad, maar ook de centra in 
Blerick en Tegelen daadkrachtig op en kom tot een uitvoeringsstrategie. 



• Op het gebied van mobiliteit zal er meer aandacht moeten komen voor het fietsgebruik. 
Concrete zaken zoals ‘auto te gast’, gebruik Openbaar Vervoer of (snel)fietsroutes tot in 
de stad en bewaakte stalling zijn zeker de moeite waard om verder uit te werken.  

• Venlo heeft een krachtige economische motor die verder uitgebouwd kan worden. 
Probeer meer diversiteit aan innovatieve werkgelegenheid in de regio te krijgen. De 
samenwerking met het (hoger) onderwijs is hierin cruciaal, immers de krapte op de 
arbeidsmarkt neemt toe. Onderwijs-Ondernemen-Overheid is een tripel helix die verder 
ontwikkeld en versterkt moet worden.  

• Venlo zal in de regio meer het voortouw moeten nemen zonder hierin dominant te zijn. 
Iedereen in de regio mag halen, maar moet zeer zeker ook brengen. De regio ben je 
samen.  

• Om tot een daadkrachtig en samenwerkend bestuur in de nieuwe periode te komen zou 
ik de onderhandelende partijen willen adviseren om, ruim voordat er een akkoord ligt, 
alle overige partijen de ruimte te geven om een inbreng te doen.  

 
De conclusie 

• Op basis van de informerende gesprekken komt ik tot de conclusie dat de samenwerking 
met EENLokaal, CDA, PvdA en GroenLinks leidt tot een gebalanceerd dagelijks bestuur 
met de vier grootste partijen, bestuurlijke continuïteit, breed & compact in combinatie 
met vernieuwing.  

• Met deze keuze kan er een stabiel dagelijks bestuur ontstaan met daarnaast ook een 
goede getalsmatige verhouding in de gemeenteraad. Het is belangrijk om in de 
gemeenteraad de juiste inhoudelijke discussie te kunnen voeren. Een goede verhouding 
tussen ‘macht en tegenmacht’ is cruciaal voor een goede en transparante 
besluitvorming. 

• Bij deze coalitie adviseer ik, gelet op het omvangrijke takenpakket, om 5 fte wethouder 
functies te benoemen, waarbij een goede diversiteit een groot surplus geeft.  

• Daarbij adviseer ik om de portefeuilles zodanig in te richten dat men concreet, adequaat 
en doortastend te werk kan gaan zonder hierbij het collegiale team uit het oog te 
verliezen. 

 
Afrondend 
Met het overhandigen van dit advies aan mijn opdrachtgever Frans Schatorjé van EENLokaal 
is hiermede mijn opdracht beëindigd.  
 
Graag wil ik iedereen bedanken die mij in staat heeft gesteld om deze taak te kunnen 
uitvoeren. Allereerst EENLokaal voor het vertrouwen in mij om dit proces op te mogen 
pakken. Een speciaal woord van dank aan Geert van Soest voor de begeleiding en het 
functioneren als klankbord. Daarnaast ook Sherelle Atlan-Schoenmakers voor het reserveren 
en inplannen van de gesprekken en last but not least bode Twan Toma voor de gastvrije 
ontvangst op het stadhuis. 
 
Venlo, het gaat jullie goed, er ligt een prachtig fundament voor de komende jaren waar jullie 
trots op kunnen zijn. Samenwerken en samen doen zit in jullie genen! 
 
De informateur 
Ted van de Loo 


